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"Mikrofin" obradovao mali{ane
na Ledincima

Gradona~elnik Bijeqine Mi}o
Mi}i} i izvr{ni direktor
Mikrokreditnog dru{tva
"Mikrofin" Radmila Bjeqac danas
su zvani~no predali na upotrebu
dje~ije igrali{te u Parku prijate-

qstva Bijeqina-Langenhagen u nase-
qu Ledinci.

Sredstva za izgradwu ovog
igrali{ta doniralo je MKD
"Mikrofin".

- Povodom na{eg jubileja, prije
svega `elim da se zahvalim svim
na{im klijentima u Bijeqini za
vrlo uspje{nu saradwu i povjerewe
koje su nam pru`ali prethodnih
dvadeset godina. U ime te saradwe,
`eqeli smo da poklonimo ne{to
{to }e biti za dobrobit svih
gra|ana Bijeqine, a naro~ito najm-
la|ih i nadam se da smo u tome usp-
jeli - istakla je Bjeqac.

Uz rije~i zahvalnosti,

gradona~elnik Mi}i} je istakao da
je "Mikrofin" ovom donacijom, kao
i ranijim dru{tveno-odgovornim
djelovawem, pokazao da uspjeh u
biznisu dobija sasvim novu dimenzi-
ju ako se doprinese humanom razvoju

zajednice u kojoj se posluje.
- Igrali{te je dalo novi izgled

ovom dijelu Bijeqine i siguran sam
da }e biti na korist djeci u
Ledincima da odrastaju zdravije
kroz igru i dru`ewe. Neka ovaj
"Mikrofinov" gest bude primjer i
drugim uspje{nim preduze}ima,
kojih ima mnogo u Semberiji, a
sugra|ane pozivam da ~uvaju i ovo
igrali{te i ovaj park - poru~io je
prvi ~ovjek Bijeqine, dodaju}i da u
ovom nasequ `ivi veliki broj
porodica sa malom djecom.

Igrali{te, u ~iju izgradwu je
ulo`eno 15.000 KM, opremqeno je
savremenim spravama za igru i
rekreaciju najmla|ih i ve} je ~etvr-
to igrali{te koje je sagra|eno u
okviru akcije "Mikrofina"
povodom dvadesete godi{wice
uspje{nog poslovawa.
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U Bijeqini je odr`ano predavawe
za poqoprivrednike i preduze}a
koja se bave proizvodwom i pre-
radom poqoprivrednih proizvoda,
odnosno, sto~arstvom, na temu pred-
nosti kori{}ewa biomase za
proizvodwu energije i druge namjene.

Predavawe su odr`ali stru~waci
wema~ke i ameri~ke agencije za
me|unarodnu saradwu GIZ i
USAID, kao i stru~waci iz ^e{ke.

- Najvi{e smo razgovarali o isko-
ri{}avawu poqoprivrednog otpada
za proizvodwu biogasa,
obezbije|ivawu dovoqnih koli~ina
energenata za novo postrojewe kojim
se planira sistem daqinskog gri-
jawa, kao i potencijalima za
proizvodwu agro-peleta. Ciq nam je
bio da napravimo presjek stawa, da
bismo uvidjeli da li je mogu}e da se
na ovaj na~in energija u~ini nezavis-
nom, a da se uz to i doprinese
lokalnom zapo{qavawu - naveo je
Nihad Harba`, konsultant GIZ-a,
dodaju}i da bi se na ovaj na~in
omogu}ilo smawewe uvoza energena-
ta, a bila bi obezbije|ena prozvod-
wa, stvarawe dodatne vrijednosti i
zapo{qavawe na lokalnom nivou.

Analize su pokazale da bi se na
vi{e od 100.000 hektara poqo-

privrednih povr{ina, samo 2,5 odsto
moglo iskoristiti za toplanu, a sve
ostalo bi se moglo koristiti za
proizvodwu biogasa, elekri~ne

energije, agro-peleta i za sli~ne
namjene.

On je istakao da primjer ovakavog
postrojewa postoji u Dowem @abaru
i da uspje{no funkcioni{e. 

Stru~wak za energetiku u
USAID-u Fahrudin Kuli} je naveo
da bi ovakav na~in kori{}ewa

sto~arskog otpada doveo do
ekonomske koristi za sto~are, a
istovremeno bi se za{titila i
okolina.

- Na{ projekat predvi|a tehni~ku
pomo} i predstudije isplativosti,
dok bi ostatak finansirali poqo-
privrednici - pojasnio je Kuli}.

On je istakao da je od velikog
zna~aja da se poqoprivrednici
udru`e, jer {to je udru`ewe ve}e,
ve}a je i korist postrojewa.

Prednosti kori{}ewa biomase
za proizvodwu energije

[arovi}: Potrebno vi{e kontrole,
ali i odgovornosti izvoznika

Ministar spoljne trgovine i
ekonomskih odnosa u Savjetu min-
istara Mirko [arovi} ocijenio je
danas u Bijeljini da o~ekuje da }e u
narednim mjesecima pove}awe
akciza na gorivo prouzrokovati
pove}awe cijena u svim sektorima.

- To je glavni razlog zbog ~ega smo
lomili koplja proteklih mjeseci -
istakao je [arovi}, dodaju}i da je u
ovom slu~aju trebalo vi{e ra~una
voditi o gra|anima i prona}i meha-
nizme kako da oni to lak{e podnesu.

- Razvoj infrastrukture je va`an,
ali to neko mora da plati. U ovom

slu~aju to }e biti gra|ani kojima }e
to biti jo{ jedan namet na ve} pre-
optere}eni ku}ni bud`et - upozorio
je [arovi}.

Osvr}u}i se na probleme u vezi sa
izvozom spornih jabuka, on je naveo
da je nadle`nost u obasti fitosani-
tarnog nadzora na ni`im nivoima
vlasti, odnosno na entitetskim i
kantonalnim vlastima.

- Oni vr{e nadzor, izdaju fitosan-
itarne certifikate i prave reg-
istre izvoznika,a  u ovom slu~aju to
je bila Rusija. Dr`avi nivo je kon-
takt-ta~ka za saradwu sa Rusijom i

li~no sam potpisao protokol kojim
smo definisali saradwu - pojasnio je
ministar spoqne trgovine i ekonom-
skih odnosa BiH.

On je naveo da je Rusija zbog
spornih jabuka tra`ila da se kazne
prekr{ioci i elimini{u iz budu}ih
procesa, kao i da se postoje}i sistem
registara i uslovapod kojim neko
mo`e da bude izvoznik

podigne na vi{i nivo.
- Ne smijemo dozvoliti da svako ko

proizvodi jabuke i ima `iro ra~un
izvozi jabuke za Rusiju. Kooperanti
}e morati biti registrovani kao
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Smawewe nezaposlenosti
i podr{ka privredi

poqoprivredna gazdinstva i posje-
dovati svu neophodnu opremu,

ukqu~uju}i i hladwa~e. Tako|e,
mora}e svake godine prijaviti

koli~inu proizvodwe, da se ne bi
dogodilo da izvoze jabuke iz Poqske
- istakao je [arovi}, dodaju}i da je
neophodna ve}a kontrola uvoznika
jabuka u BiH i wihov tok nakon
uvoza.

- Ako uspostavimo sistem koji }e
smawiti mogu}nosti prevara i
zloupotreba, to }e biti od velikog
zna~aja za kredibilitet na{ih
proizvo|a~a i na taj na~in }emo mo}i
da zadr`imo postoje}a i obezbijedi-
mo nova tr`i{ta - istakao je
[arovi}.

On je naveo da je Republika Srpska
povukla prvi potez i sa liste
izvoznika uklonila firmu za koju se
sumwa da je izvezla sporne jabuke.

Gradska uprava Grada Bijeqina
realizuje projekat "Kontinuiranom
institucinalnom saradwom do
odr`ivih radnih mjesta u Bijeqini",
koji je finansiran od strane
Evropske Unije, a sprovodi se kroz
program Me|unarodne organizacije
rada "Lokalno partnerstvo za
zapo{qavawe u BiH" s ciqem
smawewewa nezaposlenosti i
podr{ke lokalnoj privredi.

- Bijeqina je me|u 15 lokalnih
zajednica u BiH izabranih za ovaj
projekat, za koji je apliciralo 165
gradova i op{tina. Projekat je
pokrenut na osnovu rezultata
istra`ivawa realizovanog u sarad-
wi sa predstavnicima privrede, a na
osnovu koga je zakqu~eno da je jedan
od ve}ih problema privrednika nek-
valifikovana radna snaga, kao i
tro{ewe vremena na obuku radnika
nakon zaposlewa - istakao je
gradona~elnik Mi}o Mi}i}, uz
ocjenu da je Bijeqina izuzetno
uspje{na prilikom kandidovawa
projekata kod me|unarodnih i
doma}ih donatora, jer uspijeva da
ispuni sve potrebne uslove da bi
dobila sredstva za wihovu real-
izaciju.

Projekat "Kontinuiranom insti-
tucionalnom saradwom do odr`ivih
radnih mjesta u Bijeqini" ima dva
dijela - obuku i prekvalifikaciju u
oblasti drvoprera|iva~ke industri-
je, ali i podr{ku prilikom samoza-
po{qavawa.

- Oba dijela projekta su izuzetno
va`na jer se odnose na smawewe neza-
poslenosti u na{em Gradu, a bi}e i
od koristi za privrednike koji }e na
taj na~in dobiti obu~enu radnu snagu
u oblasti drvoprerade. Imamo 67
polaznika koji su ispunili uslove i
po~eli sa obukom. Nadamo se da }emo
nakon zavr{etka obuke imati naj-
mawe 50 kvalitetno obu~enih osoba,
koje }e dobiti sertifikat za
zavr{enu teorijsku i prakti~nu
obuku i da }e zna~ajan broj obu~enih
osoba dobiti {ansu za zapo{qavawe
- navela je {ef gradskog Odsjeka za
lokalni ekonomski razvoj i evropske
integracije Ankica Todorovi}.

Dio projekta koji se odnosi na
samozapo{qavawe Gradska uprava
realizuje u saradwi sa Fakultetom
poslovne ekonomije Bijeqina.

- Tu smo odabrali 20 nezaposlenih
korisnika iz rawivih kategorija
stanovni{tva i oni }e na obukama

ste}i sva potrebna znawa i vje{tine
koje su im neophodne da otvore pre-
duzetni~ku radwu. Nakon zavr{etka
obuka bi}e odabrano deset najk-
valitetnijih biznis planova, koji }e
dobiti i odre|ena sredstva iz
bud`eta projekta, kao podsticaj za
po~etak rada - najavila je
Todorovi}eva.

Ukupna vrijednost projekta je
412.000 konvertibilnih maraka, od
~ega je oko 350.000 donacija, a 60.000
KM je obezbije|eno iz gradskog
bud`eta.

Osim Gradske uprave, kao vode}eg
aplikanta, u projektu kao partneri
u~estvuju Zavod za zapo{qavawe,
Regionalna privredna komora,
Fakultet poslovne ekonomije
Univerziteta u Isto~nom Sarajevu,
Tehni~ka {kola "Mihajlo Pupin",
kao i preduze}a "Steko" i "Mega
drvo".

U okviru ovog projekta Tehni~ka
{kola }e dobiti ma{inu za obradu
drveta za obuku polaznika. Krajwi
o~ekivani rezultat je kvalifiko-
vana radna snaga za potrebe lokalne
privrede i unaprije|ena saradwa
lokalne uprave, obrazovnog sistema
i privrede.


